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專業必修科目 Required Courses

562001
程式設計
2
Programming Design

562002
程式設計實習
1
Program Design Lab.

562003
商用資料通訊
3
Business Data Communication

562004
資訊管理導論
3
Introduction to MIS

562005
資料結構
3
Data Structure

562006
資料庫管理系統
3
Database Management System

562007
作業研究
3
Operations Research

562008
決策支援系統
3
Decision Support System

562009
作業系統
3
Operating System

562010
系統分析與設計
3
Systems Analysis and Design

562011
資訊系統規劃與管理
3
Information Systems Planning and 



Management

專業選修科目 Elective Courses

562012
資訊安全
3
Computer Security

562013
物件導向程式設計
3
Object Oriented Programming

562014
多媒體製作與應用
3
Multimedia Design and Application

562015
資訊倫理與法律
3
Computing Ethics and Law

562016
視窗程式設計
3
Window Programming

562017
軟體工程
3
Software Engineering

562018
虛擬實境系統
3
Virtual Reality

562019
全球資訊網技術與程式設計
3
Web Programming

562020
離散數學
3
Discrete Mathematics

562021
管理心理學
3
Managerial Psychology

562022
軟體專案管理
3
Software Project Management

562023
分散式資料庫
3
Distributed DBMS

562024
網路系統管理
3
Computer Network Management

562025
網際網路程式設計原理與應用
3
Internet Programming

562026
基礎演算法
3
Introduction to Algorithm

562027
模擬
3
Simulation

562028
會計資訊系統
3
Accounting Information Systems

562029
智慧型系統
3
Intelligent Systems

562030
認知科學
3
Cognitive Science

562031
人工智慧概論
3
Artificial Intelligence
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562032
電子商務
3
Electronic Commerce

562033
多媒體資訊系統
3
Multimedia Information Systems

562034
網路行銷
3
Internet Marketing

562035
組織行為
3
Organizational Behavior

562036
資料探勘
3
Data Mining

562037
決策分析
3
Decision Analysis

562038
電子商務網站規劃
3
Planning of E-Commerce Web Sites

562039
電子商務商業軟體應用
3
E-Commerce and E-Business Application 



Software

562040
生產與作業管理
3
Production and Operation Management

562041
企業再造
3
Business Processes Reengineering

562042
企業資源規劃
3
Enterprise Resource Planning

562043
財務管理
3
Financial Management

562044
管理會計
3
Managerial Accounting

資訊管理系
Department of Management Information Systems

一、必修科目Required Courses

562001
程式設計
２
必
葉道明
本課程之主要目的在提供學生實機操作的機會，用以驗證及練習於程式設計課程中所學之知識與技能。

562001
Programming Design
２
Ｒ
Doming Yeh

The objective of this course is to give students a hands-on experience to exercise the material covered in Program Design course.
562002
程式設計實習
１
必
葉道明
本課程之主要目的在提供學生實機操作的機會，用以驗證及練習於程式設計課程中所學之知識與技能。

562002
Program Design Lab.
１
Ｒ
Doming Yeh

The objective of this course is to give students a hands-on experience to exercise the material covered in Program Design course.
562003
商用資料通訊
３
必
龔旭陽
商用資料通訊課程之目的 (1) 建立電腦網路基本觀念與技術 (2) 學習電腦網路建置, 包括線材,設備,和架構 (3) 電腦網路之商業考量, 包括建置策略, 商業用途和成本分析. 學生在修習本課程時, 將提交一網路建置專題, 以將課堂之理論實際驗證於專題練習中. 學生在修畢本課程時, 以具電腦網路觀念與技術, 並且有能力獨立建置實用之商用電腦網路.
562003
Business Data Communication
３
Ｒ
Hsu-Yang Kung
The purposes of the “Business Data Communication” are (1) to introduce the fundamental concept and technology of computer networks, (2) to learn the technology of constructing computer networks, including the network architecture, the types of transmission media, and network equipment, and (3) to introduce the business concerns of computer networks, including the construction policy and cost analysis. The students are requested to finish a project, which is to construct a business computer network. After studying this course, the students should have the concepts of business computer networks and the skills of constructing business computer networks.

562004
資訊管理導論
３
必
李偉柏

本課程在介紹資訊管理的基本概念、資訊系統管理者應具備的基本素養與理念、系統規劃與發展、資訊系統效能評估、及各種資訊系統在組織與管理的重要性與其應用,並強調資訊資源的有效運用及如何善用資訊科技來增進組織的經營管理效能。
562004
Introduction to MIS
３
Ｒ
Wei-Po Lee
This course includes the introduction of information management concept, the basic understanding and capability an information system manager should have, the system planning and evaluation, the importance of information systems in organization and management. It also indicates how to efficiently utilize information resources and apply information techniques to enhance the performance of management. 

562005
資料結構
３
必
龔旭陽
資料的結構在一個有用並且有效率的應用程式扮演重要的角色，相同的演算法在不同的資料結構下，常常造成極為不同的執行效率。因此，如何讓學生理解各種不同的資料結構及其使用的時機，使得學生能夠選擇合用的資料結構，將是本課程的重點。課程是主要在介紹各種型態資料結構的特徵，以及和演算法的關係。修習本課程的同學，除了學到常用的資料 表現方式之外，如何選取合適的資料結構、配合適當的演算法、和評估所採用的資料結構的優缺點等都是重點。課程大綱包括 (1) 資料結構導論, (2) 陣列, (3) 堆疊與佇列, (4) 鏈結資料結構, (5) 樹狀結構, (6) 圖形結構 (7) 資料排序, (8) 雜湊結構, (9) 堆積結構, (10) 資料搜尋, 以及 (11) 檔案結構。
562005
Data Structure
３
R
Hsu-Yang Kung

Data Structure is one of the kernels for computer programming techniques. This course introduces the fundamental programming techniques, including the data format (structure) and the algorithms. This course not only introduces the feasible algorithms for well-known problems but also finds the most efficient ones. This course focuses on the techniques of designing programs and the methodology of developing algorithms. The course contents include (1) Basic Concepts, (2) Arrays, (3) Stacks and Queues, (4) Linked Lists, (5) Trees, (6) Graphs, (7) Sorting, (8) Hashing, (9) Heap Structures, (10) Search Structures, and (11) File Structures.

562006
資料庫管理系統
３
必
蔡正發

本課程旨在提供學生對於基礎的資料庫技術有一完整堅實的教育, 特別是針對在此一領域內目前或未來所發展的方向能有完整的了解。本課程共分為六部份:

1.基本概念
4.資料庫環境 
2.關連式系統
5.資料庫設計
3.關連式模式
6.未來的方向
562006
Database Management System
３
Ｒ
Chen-Fa Tsai 

This course provide the basis for a solid education in the fundamentals of database technology, and in particular to pave the way for an understanding of the directions in which the fields is currently developing and is likely to develop in the future. It is divided into six major parts：1.Basic Concepts 2.Relational Systems 3.The Relational Model 4.The Database Environment 5.Datavase Design 6.Directions.

562007
作業研究
３
必
蔡玉娟
作業研究是一種用科學的方法來作管理決策的過程，特別是用到計量分析，本課程內容包括：

1.作業研究導論
5.網路分析
    2.線性規劃
6.專案排程
    3.敏感度分析
7.存量模式
    4.運輸問題
8.等候線模式
562007
Operations Research
３
R
Yuh-Jiuan Tsay
Operations Research, an approach to decision making based on scientific method, makes extensive use of quantitative analysis. This course includes

1.Introduction to OR
4.Transportation Problem
    2.Linear Programming
5.Network Analysis
    3.Sensitivity Analysis
6.CPM and PERT
562008
決策支援系統
３
必
蔡玉娟
本課程主要介紹如何利用電腦技術、人機介面、資料管理、模式管理、知識管理，及網路技術來支援決策過程。

562008
Decision Support System
３
Ｒ
Yuh-Jiuan Tsay
Introduce how to choice a computer technology, human-computer interface, data management, model management, knowledge management, and the network technologies to support the steps in decision-making。
562009
作業系統
３
必
黃申在
介紹作業系統設計概念。內容包括：

1.各種作業系統模式介紹
5.輸出入系統
    2.檔案系統
6.多處理器系統
    3.行程管理系統
7.分散式系統
    4.記憶體管理

562009
Operating System
３
R
Sheu-Tzay Huang 
Introduce the concept of Operating Systems, including：
1.Introduction to the Models of Operating Systems
2.File system
3.Process Management System
4.Memory Management System
5.I/O System
6.Multi-processor Systems
7.Distributed System.
562010
系統分析與設計
３
必
黃明祥
本課程主要是介紹系統分析與設計的重要的方法與工具。本課程主要目的是訓練學生發展一個完整資訊系統的能力。本課程的主要內容包括：
1.系統分析階段進行的步驟與工作內容。
2.系統設計階段進行的步驟與工作內容。
3.系統設計的方法論。
4.資訊系統的資料庫設計。
5.資訊系統個案的分析與討論。
6.資訊系統的專題製作。
562010
 Systems Analysis and Design
３
R
Ming-Shang Huang

This course introduces critical methods and tools for systems analysis and design. The purposes of this course are providing students with abilities for developing a large-scale information system. The major topics included in this course are:

1.Major activities and tasks in the stage of systems analysis.

2.Major activities and tasks in the stage of systems design.

3.Methodologies for systems design.

4.Database design for information systems.

5.Case studies for developing information systems.

6.Projects for developing information systems.

562011
資訊系統規劃與管理
３
必
黃明祥
本課程主要是介紹應用資訊科技的基本概念、方法與原則。本課程主要目的是介紹進行資訊系統規劃與管理資訊科技的技術與方法。本課程的主要內容包括：
1.企業政策與資訊系統策略的設計。
2.企業策略與資訊系統策略的調準。
3.資訊系統規劃的方法論。
4.如何利用資訊科技加強企業的競爭優勢。
5.資訊科技管理的基本原則。
562011
Information Systems Planning
３
R
Ming-Shang Huang


and Management

This course introduces basic concepts, methods and practical guidelines for dealing with information technology. The purposes of this course are providing students with techniques and methods for information systems planning and management of information technology. The major topics included in this course are:

1.Development of business policies and information systems strategies.

2.Alignment of business strategies and information systems strategies.

3.Methodologies for information systems planning.

4.How to apply information technology to enhance competitive advantages for business.

Practical guidelines for managing information technology.

一、選修科目Elective Courses

562012
資訊安全
３
選
樊台聖
隨著電腦與網路傳訊的大量使用﹐安全問題成了電腦使用者極為關切之課題﹐亦是電子商務發展的極大障礙。然資訊安全若非結合管理與技術﹐實難竟全功。本課程將針對與資訊安全相關之課題進行深入的探討。透過課堂講解﹑文獻研讀﹑個案討論及研究等教學方式﹐期使學生能警覺到資訊安全問題的嚴重性﹐並習得預作管理規劃的重要性及權變管理的必要性。課程內容涵括了資訊安全的技術﹑管理及社會等層面之課題﹐如:常見之資訊安全問題﹑實體安全管理﹑系統安全與控制﹑資料安全﹑風險分析與評估﹑資訊安全之規劃﹑權變措施及災後復原﹑資訊安全之法律與道德問題等。
562012
Computer Security
３
Ｓ
Tai-Sheng Fan
As computer and telecommunication are widely used, security issue becomes of great concern and is a leading barrier to widespread commerce on the Internet.  However, without tackling the problem from a technical as well as a managerial view, the security problem could not be solved thoroughly.  The purpose of this course is to help the students to gain an in-depth knowledge on issues regarding computer security.  Lectures, literature review, case study will be used throughout the semester.  Topics will be covered including: computer security overview, physical protection, systems security and control, data security, risk analysis, security management, disaster recovery and contingency planning, and legal as well as ethical issues regarding computer security management.

562013
物件導向程式設計
３
選
黃申在
本課程乃是經由一系列廣泛範例來幫助學生如何有效率地建力物件的觀念，這些範例將幫助學生由傳統的建立程式架構方式逐漸轉移至物件導向的方向來學生將運用物件件向分析與物件導向設計以建構出物件導向設計。
562013
Object Oriented Programming
３
Ｓ
Sheu-Tzay Huang

This course will help students to effectively "object think" through a series of comprehensive examples. These examples will help students to gradually and gently flip system-building mind - set into and object - oriented  perspective.

Students will apply object-oriented analysis and object - oriented design to architect a more effective solution for construction  with object-oriented programming.
562014
多媒體製作與應用
３
選
童曉儒

本課程之目的在研究多媒體系統之架構，並實務開發一多媒體系統網路平台，供視訊會議，多媒體輔助教學等應用環境使用。本課程講求實作，並研究創新。

562014
Multimedia Design and
３
Ｓ
Sheau-Ru Tong

Application
This course studies architectures of multimedia systems and actually implementation network-based multimedia system platform for various application environments, such as video conference & multimedia CAI. The course emphasizes hand-on experience and encourages innovation.

562015
資訊倫理與法律
３
選
樊台聖
誠如 Naisbitt & Aburdene 所言﹐學校教育應著重個人之倫理與價值觀的培養﹐使學生能瞭解自身的行為在此互倚的社會中可能造成的影響﹐並警覺到該行為所牽涉到的道德問題。本課程將針對與資訊應用相關之倫理與法律課題進行深入的探討﹐課程將透過資料蒐集﹑個案討論及角色扮演等互動方式進行教學。課程內容包括目前較受爭議的因資訊化所造成之特殊社會議題﹐如：資訊從業人員及使用者應用資訊科技時較常面臨的道德困境﹑軟體盜用﹑資訊系統之非法侵入﹑病毒問題﹑暇疵之資訊系統或軟體的責任問題﹑個人隱私權及智慧財產權的侵害﹑人工智慧及專家系統的再思﹑電腦與人類的工作權等。
562015
Computing Ethics and Law
３
Ｓ
Tai-Sheng Fan
According to Naisbitt and Aburdene, the primary function of education is to facilitate an individual in establishing his/her ethical value, so that individual could aware of his/her conduct might affect others in an interdependent society.  The purpose of this course is to provide an opportunity for in-depth study on ethical and legal issues regarding the use of computer.  Literature review, case study and role-playing will be used through out the course.  Topics will be covered including: ethical dilemmas for computer professionals and users, software theft, hacking and viruses, responsibility for unreliable computers and software, the invasion of privacy, the infringement upon the copyright, artificial intelligence and expert systems, as well as other social impacts regarding to computerization.
562016
視窗程式設計
３
選
葉道明

本課程之目的在介紹視窗系統之架構與使用方法。將介紹MS Windows 98為主。
562016
Window Programming
３
Ｓ
Doming Yeh

This course is to introduce Windows system. We will follow MS Windows 98 to illustrate now window systems work in principles and practise.

562017
軟體工程
３
選
葉道明
本課程之綱要涵蓋軟體開發生命週期中之工程與管理技術如下：
1.分析設計方法論
4.建構管理
2.軟體開發排程與規劃
5.軟體度量
3.軟體品質管理
562017
Software Engineering
３
Ｓ
Doming Yeh

The objective of this course is to cover the following topics in the software development life cycles:

1.Analysis and design methodology
4.Configuration management
2.Scheduling and planning
5.Software metrics
3.Software quality management

562018
虛擬實境系統
３
選
童曉儒

本課程之目的在於提供學習者分析與評估系統效能之技術，本課程理論與實務並重，在理論方面將著重於以排隊理論之研究，在實務方面將以套裝軟體模擬系統行為，並加以評估與分析。

562018
Virtual Reality
３
Ｓ
Sheau-Ru Tong
The purpose of this course is to provide the basic techniques analysis and evaluation system performance. Both theoretical and practical aspects are focused. In the theoretical aspect, we will focus queuing theory. In the practical aspect, we will learn how to use simulation package to models system performance.

562019
全球資訊網技術與程式設計
３
選
童曉儒
本課程之主要目的在提供學生實機操作的機會，用以驗證及練習於程式設計課程中所學之知識與技能。
562019
Web Programming
３
Ｓ
Sheau-Ru Tong
The objective of this course is to give students a hands-on experience to exercise the material covered in Program Design course.

562020
離散數學
３
選
龔旭陽

離散數學之目的是教導學生如何以數理模式思考些實際的問題, 並且讓學生學習一些數理上的某些特殊事實及如何應用。更重要是。欲達上述目的，這門課著重在數學上的推理以及不同途徑方法來解答問題。一個成功的離散數學必須交織與平衡以下上五項主要課題，那就是數學推理。組合性分析，分立性架構，應用模式，以及學術思考。
562020
Discrete Mathematics
３
Ｓ
Hsu-Yang Kung
The purposes of the “Discrete Mathematics” course are that (1) students should learn a particular set of mathematical Facts and how to apply them, and (2) students learn how to think mathematically. To achieve these goals, this course stresses mathematical Reasoning and the different ways problems are solved. Five important themes are interwoven in this course: Mathematical reasoning, combinatorial analysis, discrete structures, applications and modeling, and algorithmic thinking. A successful discrete mathematics course should Blend and carefully balance all five of these themes. 

562021
管理心理學
３
選
樊台聖
明瞭行為是管理自我及他人的主要關鍵。本課程希望藉由對人類行為有系統的認識，使學習者能更有效地運用基本的心理學知識與技巧，以改進管理的效能。授課過程中，將就個人、二人、群體及組織等不同的層面，漸次介紹相關知識；並透過個案討論與練習活動等方式，期能強化學習效果。教學的內容包括：人類行為的理論、感知、挫折、衝突、壓力、學習、問題解決、價值觀、決策、權力與影響力、領導、溝通、群體關係、組織變革及個人生涯規劃等議題。

562021
Managerial Psychology
３
Ｓ
Tai-Sheng Fan
Understanding of human behavior is the key to effective management. The main purpose of this course is to help the individual to utilize managerial skills more effectively, through a thorough understanding of human behavior, in order to enhance management efficiency.  Topics regarding individual, small group and up to the entire organization will be covered.  Case studies and in-class activities will also be employed to motivate student learning.  Topics will include: theories of human behavior, perception, frustration, conflict, stress, value, learning, problem solving, decision making, power and influence, leadership, communication, group relationship, organization related issues as well as personal career planning.

562022
軟體專案管理
３
選
葉道明

本課程在介紹軟體專案從簽約前到驗收後，需求者與開發者的各項管理工作，包括1.要標書、投標書之撰寫、評審與合約簽訂2.開發管理3.軟體工程管理4.測試與評估5.品質保證6.架(建)構管理7.確認與驗證8.軟體維護。並介紹軟體工程中有關測試計劃之擬定，測試個案之設計及軟體品質量度。課程內容是以資策會的軟體開發指引SDG2和IEEE的標準為架構，並考慮品保標準如ISO-9000，及配合實例進行講授。

562022
Software Project Management
３
Ｓ
Doming Yeh
This course introduces the management tasks of software projects from the front of contract till the tail of software maintenance, include: 1. RFP, proposal documentation, evaluation and contract reviewing and signing, 2. software development management,3.software engineering management, 4.testing & evaluation, 5. quality assurance, 6. configuration management, 7. verification & validation, 8.maintainence management. Also introduce some software engineering topics, include: test plan, test cases design and quality metrics. This course follows the frame of III's SDG2 and IEEE standards, also include qualification standards such as ISO-9000. Practical examples are illustrated.

562023
分散式資料庫
３
選
蔡正發

1.資料庫設計簡介
4.邏輯設計

2.概念設計
5.實體設計

3.功能分析
6.應用實例

562023
Distributed DBMS
３
Ｓ
Chen-Fa Tsai

1.An introduction to database design
2.Conceptual database design
3.Functional analysis for database design
4.Logical design
5.Physical design Case study 
562024
網路系統管理
３
選
龔旭陽
本課程之主要目的在提供學生實機操作的機會，用以驗證及練習於程式設計課程中所學之知識與技能。

562024
Computer Network Management
３
Ｓ
Hsu-Yang Kung

The objective of this course is to give students a hands-on experience to exercise the material covered in Program Design course.

562025
網際網路設計原理與應用
３
選
童曉儒
本課程之主要目的在提供學生實機操作的機會，用以驗證及練習於程式設計課程中所學之知識與技能。

562025
Internet Programming
３
Ｓ
Sheau-Ru Tong
The objective of this course is to give students a hands-on experience to exercise the material covered in Program Design course.
562026
基礎演算法
３
選
蔡玉娟

本課程主要介紹的演算法基本概念，其內容包括：數學歸納法、演算法分析、資料結構、使用歸納法設計演算法、圖形演算法、動態規劃、reductions、NP-completeness、平行演算法。
562026
Introduction to Algorithm
３
Ｓ
Yuh-Jiuan Tsay
The purposes of this course are to introduce the basic concepts of algorithms. The major objectives include mathematical induction, 
analysis of algorithms, data structures, design of algorithms by induction, graph algorithms, dynamic programming, reductions, NP-completeness and parallel algorithms.

562027
模擬
３
選
童曉儒
本課程之目的在於提供學習者分析與評估系統效能之技術，本課程理論與實務並重，在理論方面將著重於以排隊理論之研究，在實務方面將以套裝軟體模擬系統行為，並加以評估與分析。

562027
Simulation
３
Ｓ
Sheau-Ru Tong
The purpose of this course is to provide the basic techniques analysis and evaluation system performance. Both theoretical and practical aspects are focused.

In the theoretical aspect, we will focus queuing theory. In the practical aspect, we will learn how to use simulation package to models system performance.

562028
會計資訊系統
３
選
鄭景華
會計資訊系統是企業作為收集營運的經濟資料，提供決策資訊的依據，本課程介紹會計資訊系統的系統架構、基本功能、系統的建立，並從企業資源規劃的觀點討論會計資訊系統與其他系統間的整合，及決策資訊的提供。

562028
Accounting Information Systems
３
Ｓ
Jing-Hwa Jeng 

The purpose of accounting information systems is to collect economic data of enterprise and supply decision information. This course introduces the architecture, functions, and establishment of accounting information systems. It also indicates how to integrate accounting information systems with other systems from enterprise information planning viewpoint, and how they collaborate to provide decision information.
562029
智慧型系統
３
選
李偉柏
本課程的主題包含智慧型系統的介紹、智慧型系統的特性分析、如何使用智慧型計算方法(例如演化式計算法則、類神經網路、模糊邏輯等)來設計系統、以及一些常見的智慧型系統(包括專家系統)的介紹。

562029
Intelligent Systems
３
Ｓ
Wei-Po Lee

The major topics included in this course are the introduction of intelligent systems, the analysis of the characteristics of an intelligent system, how to use intelligent computation techniques (i.e., evolutionary algorithms, neural networks, fuzzy logic) to design an adaptive system. Some popular intelligent systems, including expert systems, will also introduced in this course.

562030
認知科學
３
選
李偉柏
認知科學是涵蓋心智、智慧、哲學、語言學、認知心理學、神經科學等的綜合研究。本課程將介紹上述各項背景知識，並探討心智表示法、運用在其上的計算模式、及相關的困難處。
562030
Cognitive Science
３
Ｓ
Wei-Po Lee

Cognitive Science is the interdisciplinary study of mind and intelligence, philosophy, linguistics, cognitive psychology, and neuroscience. This course covers the background of the above subject; introduces the approaches to cognitive science from the perspective that think consisting of computational procedures on mental representation; and describes the challenges to the computational-representational understanding of mind.

562031
人工智慧概論
３
選
李偉柏
本課程介紹人工智慧的基本理論及其應用。主要內容包括對心智及智慧的認識與瞭解、知識表示法的發展與使用、各種人工智慧的搜尋法知識的推理、以及規則導向系統的建立與應用等。
562031
Artificial Intelligence
３
Ｓ
Wei-Po Lee

This course is an introduction to artificial intelligence and its many application. It includes the understanding of mind and intelligence in philosophy, psychology and other areas; the development and use of advanced knowledge representation for formalisms; different search techniques for AI problem solving; the introduction of knowledge inference and reasoning; and some rule-based systems with their practical applications.

562032
電子商務
３
選
李偉柏
本課程主要對電子商務作概括性的介紹。內容涵蓋從事電子商務時的技術層面（架構、網路基礎建設、電子付款系統、消費者搜尋、安全性考量等）；管理層面（企業導入電子商務的策略、產品定位與市場區隔、各類應用領域等）；政策經濟法律層面（關稅、資金移轉、隱私權、電子簽章等）的相關問題之介紹與探討。
562032
Electronic Commerce
３
Ｓ
Wei-Po Lee

This course is to give a brief introduction of electronic commerce. It addresses some important issues in engaging in electronic commerce: technology issues (infra-structure, payment system, security consideration, etc.), management issues (strategy, market separation, application, etc), economic and law issues (tax, privacy, electronic signature, etc.) and other related problems.

562033
多媒體資訊系統
３
選
龔旭陽
隨著網際網路的流行以及寬頻網際網路的逐漸實踐, 多彩多姿、內容豐富的多媒體資訊系統，例如遠距教學以及數位影音圖書館等, 無疑地將成為我們的生活中重要的一環。本課程將對目前多媒體資訊系統的觀念與技術作一介紹與討論, 由於是針對資訊管理領域, 因此本課程的的範圍不僅包括多媒體資訊技術層面亦包括多媒體應用管理層面。課程內容包括 (1) 多媒體資訊系統導論, (2) 分散式多媒體資訊系統導論, (3) 多媒體網路架構與協定, (4) 多媒體資料時序同步與服務品質, 以及 (5) 多媒體系統應用與管理。另外本課程將要求撰寫 2 個有關多媒體資訊系統的應用程式, 以使學生對多媒體的理論與技術相互印證與熟悉。
562033
Multimedia Information Systems
３
Ｓ
Hsu-Yang Kung

The Internet explosion is driving the popularity of multimedia information systems, e.g., Distance Learning and Digital Video/Audio Library. This course provides a study on current concepts and techniques associated with multimedia information systems. The purpose of this course is not only for the engineering (science) part but also for the management part. Students with engineering and non-engineering background are all welcomed. The course contents include (1) Introduction of Multimedia Information Systems, (2) Introduction of Distributed Multimedia Information Systems, (3) Multimedia Networking Architecture and Protocols, (4) Multimedia Synchronization and Quality of Service, and (5) Multimedia Applications and Management. There are two programming assignments in this course. Students have to be familiar with multimedia programming techniques, e.g., TCP/IP programming, popular multimedia toolboxes, audio/video drivers, and etc.

562034
網路行銷
３
選
黃明祥
本課程主要是介紹電子商務活動中，網路行銷的基本觀念、技術及應用。本課程將訓練學生熟悉應用網路行銷的技術，本課程的主要內容包括：
1.網路行銷的重要議題。
2.網路行銷的主要活動包括規劃、導入、控制與服務等。
3.網路行銷的技術與工具。
4.網路行銷的實用模式。
5.網路行銷的個案研究。
562034
Internet Marketing
３
Ｓ
Ming-Shang Huang

This course introduces the fundamental concept, techniques, and applications of Internet Marketing for Electronic Commerce (EC). This course will help students to effectively manipulate the techniques for Internet Marketing. The major topics included in this course are:

1.Key issues for Internet Marketing.

2.The major activities of doing Internet Marketing for EC (e.g., planning, implementation, controls and services, etc).

3.Major techniques and tools for Internet Marketing.

4.Some useful models for Internet Marketing.

5.Case studies for Internet Marketing. 

562035
組織行為
３
選
黃明祥
本課程主要是介紹組織行為的基本觀念與相關的理論。本課程主要目是使學生了解組織行為與組織績效的關係。本課程的主要內容包括：
1.組織行為與組織結構的關係。
2.組織行為的相關理論。
3.影響組織行為的重要因素之探討。
4.如何運用組織行為的理論與原則，提升組織的作業績效。
5.實務界有關組織行為重要課題。
562035
Organizational Behavior
３
Ｓ
Ming-Shang Huang

This course introduces basic concepts and theories in organizational behavior. The purposes of this course are providing students with knowledge about organizational performance and organizational behavior. The major topics included in this course are:

1.Organizational behavior and organizational structure.

2.Major theories in organizational behavior.

3.Investigations of critical success factors for influencing organizational behavior.

4.How to apply theories and practical guides in organizational behavior to improve organizational performance.

5.Key issues of organizational behavior in practices.

562036
資料探勘
３
Ｓ
蔡正發
由於企業組織內的多個資料庫可以提供資料分析, 而這些分析的實施常是循環且可預期的.於是軟體供應商及軟體系統支援人員開始設計其系統以支援這些功能. 目前極需提供決策者由中階的資訊管理向上提升為取得正確且詳細的決策支援系統. 資料倉儲,線上分析處理與資料探勘將可提供這些功能. 本課程將針對這些技術作一廣泛之介紹.

562036
Data Mining
３
Ｓ
Cheng-Fa Tsai

Because many of the analyses performed are recurrent and predictable from multiple databases in the organizations, software vendors and systems support staff have begun to design systems to support these functions.  At present there is a great need to provide decision makers from middle management upward with information at the correct level of detailed to support decision making.  Data warehousing, on-line analytical processing (OLAP), and data mining provide this functionality.  In this course we will give a broad introduce of each of these technologies.

562037
決策分析
３
選
劉書助
經由決策分析探討目前工程與管理決策問題中所遭遇之困難，進而結合決策之理論，解決問題。課程內容包含：
1.決策之形成(意義、組成、問題等) 
2.多屬性決策
3.多目標決策
4.決策樹
5.模糊決策
6.群體決策
7.遊戲理論
8.實例探討
562037
Decision Analysis
３
Ｓ
Shu-Chu Liu
Through the decision problems we face in engineering and management domains, we propose the solutions to solve based on the decision theory. The course materials are as follows: 

1.Introduction to Decision Making


2.Multiple Attribute Decision Making

3.Multiple Objective Decision Making

4.Decision Tree

5.Fuzzy Decision Making

6.Group Decision Making

7.Game Theory

8.Real Problem Discussing

562038
電子商務網站規劃
３
選
黃申在
電子商務網站整合了全球資訊網技術、資訊統系技術與現代化全球化企業經營管理技術; 涉及層面含括作業層管理層及策略層, 為超大型企業資訊系統, 也是為來企業資源的核心, 因此其規劃是企業全面性整合規劃的一環。
562038
Planning of E-Commerce Web
３
Ｓ
Sheu-Tzay Huang

Sites
E-commerce web sites combine advanced web techniques、information system technology and enterprise-level business administration, ranging from operational levels, management levels , and to strategic levels. It is both a large scale enterprise information and a core enterprise resource. As a result, it is one of most important and comprehensive planning task in business.

562039
電子商務商業軟體應用
３
選
黃申在
電子商務與電子商業所須之資訊科技隨著業務及境之擴展, 已迅速演變為複雜的架構與功能, 從頭開發已不可行; 而且, 不管在導入、客製化、服務及應用開發, 都需專業的知能, 因此本課程針對重要的軟體進行技術、企業應用及顧問諮詢之專業內容進行研習, 含括電子商店、企業資源規劃、供應鍊管理、商業智慧、客服管理等。
562039
E-Commerce and E-Business 
３
Ｓ
Sheu-Tzay Huang

Application Software
As both the complexity and scope of business advanced, IT-intensive application software for e-commerce and e-business have become architectural centric with complex application modules of advanced functionality. It is infeasible and impossible to develop an application all from scratch. In addition, aspects of introduction、customization、business services and application development all need professional expertise. The course is designed for an integrated study of professional technology、enterprise application and consulting services of important software systems, including E-Shops、ERP、SCM、Business Intelligence and CRM.
562040
生產與作業管理
３
選
鄭景華

本課程介紹製造業與服務業作業的投入、轉換與產出，問題解決方式及其管理工作，並使學生了解這些作業與企業其他功能如行銷、財務會計、人力資源間的關係。課程內容包括品質管理、需求收集、生產與作業的規劃、執行與控制等管理議題介紹。

562040
Production and Operation
３
Ｓ
Jing-Hwa Jeng

Management
The course introduces inputs, transformation and outputs of firms of manufacturing and service. It explains how these firms do their problem solving and management tasks. Students are also taught to know the relationships between production/operation tasks and those corporate functions such as marketing, financing/accounting, human resource management, etc. The content of this course includes introductions of quality management, requirement collecting, production/operation planning, executing and controlling issues, etc.

562041
企業再造
３
選
鄭景華
本課程討論企業再造的內容、原因及方法。課程內容包括：

1.介紹企業再造的基本觀念
2.介紹系統化組織及管理工作背後的原則
3.提供如何有效地管理作業流程及重新設計流程
4.提供一個簡單且組織嚴密的架構借鏡
5.對商業社會題提供了最重要服務，它將是報償、品質及顧客滿意度的大幅改善

562041
Business Processes
３
Ｓ
Jing-Hwa Jeng

Reengineering
This course discuss the what, the why, and the how of business reengineering. The contents of this course includes:

1.Introduces basic concepts involved in reengineering business processes

2.Introduces the principles behind a new and systematic approach to structuring and managing work.

3.Offers detailed lessons for achieving effective business processes management and redesign.

4.Provide a simple, well-organized framework to pursue the process.

5.Provide an important service to the business community, the payoff is dramatic improvement in cost, quality, and customer satisfaction.

562042
企業資源規劃
３
選
鄭景華
面對市場競爭，企業必須整合內部資源，並結合上下游成為一個完整的供應鏈，進行有效率的加值活動。企業資源規劃協助企業對生產、財務、人力、物料、資訊等各種資源做統籌管理，提供即時而完整的資訊給企業進行決策，已成為企業經營管理系統的核心。本課程介紹企業資源規劃的基本觀念、規劃活動的內容、導入的策略、導入的流程、關鍵成功因素、實施結果評估，及其對組織與作業的影響等。
562042
Enterprise Resource Planning
３
Ｓ
Jing-Hwa Jeng

Facing market competition, a cooperate should integrate their internal resource, and their upper and lower streams to form a complete supply chain in order to proceed efficient value added activities. Enterprise resource planning, as being the core of enterprise management systems, helps corporate overall planning production, financial, human resource, material, and information resources, and provides both in time and completeness information for decision making. This course introduces the basic concepts, planning contents, introducing strategies, introducing flow, critical success factors, and results evaluation of enterprise resource planning. The influences to organization and operations are discussed too.

562043
財務管理
３
選
鄭景華
本課程以探討企業之財務政策與金融系統（市場、機構、工具）為主。授課內容包括:

1.代理問題與公司目標
6.營運資金管理

2.金融市場
7.資本預算程序

3.貨幣時間價值
8.財務規劃

4.風險報酬分析
9.合併與併購

5.長期融資管理
10.企業財務管理之個案討論

562043
Financial Management
３
Ｓ
Jing-Hwa Jeng
The major goal of this course is to investigate financial policy of cooperates and financial environment (markets, institutions and instruments). The contents of this course are:

  1.Agency Problem and Corporate Goals
6.Working Capital Management 
  2.Financial Markets
7.Capital Budget Process
  3.Time Value of Money
8.Financial Planning
  4.Risks & Returns
9.Mergers and Acquisition
  5.Long Term Financing Management
10.Financial Case Studies 
562044
管理會計
３
選
鄭景華
管理會計是管理者進行經濟決策時的一項重要工具，它幫助提供決策數據，使決策更精確。本課程的目的在使學生了解管理會計的基本原理，內容包括：成本累積制度、規劃和控制系統、決策之成本資訊、管理控制系統。
562044
Managerial Accounting
３
Ｓ
Jing-Hwa Jeng

Managers make important economic decisions, while management accounting serves as an essential tool that enhances managers’ abilities to make good economic decisions. The goal of this class is to acquaint students with the fundamentals of managerial accounting. The course introduces Cost-Accumulation Systems, Planning and Control Systems, Using Accounting Information in Decision Making and Management Control System.
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